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Bezpieczniej na Szkolnej  
i Przewoskiej

Szczęśliwy finał poszukiwań 
dwóch jeżozwierzy 

\\\ OTWOCK 

To jedno z najbardziej 
problematycznych  
i niebezpiecznych miejsc  
w Otwocku. Nareszcie 
doczekało się zmian. 

S krzyżowanie ul. Szkolnej i ul. Prze-
woskiej od lat stanowiło wyzwanie 

zarówno dla kierowców, jak i pieszych 
i rowerzystów. 

\\\ CELESTYNÓW/KOŁBIEL 

To była niecodzienna 
przygoda, która poruszyła 
mieszkańców powiatu 
otwockiego. Na wolności 
pojawiły się dwa jeżozwierze 
– egzotyczne gryzonie, które 
naturalnie nie występują  
w Polsce. 

Z wierzęta zauważono najpierw na 
obrzeżach gminy Celestynów, a na-

stępnie w miejscowości Dobrzyniec w 
gminie Kołbiel. 
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W akcję poszukiwawczą zaangażowali się wolontariusze z organizacji SRS Ani-
mal Rescue oraz Wydział Ochrony Środowiska Gminy Celestynów

Skrzyżowanie ul. Przewoskiej i ul. Szkolnej. Przez ograniczoną widoczność  
dochodziło w tym miejscu do wielu wymuszeń pierwszeństwa

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 2
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\\\ OTWOCK 

Lokale nie mają wysokiego 
standardu, ale od lat  
czekało na nie wiele rodzin  
z Otwocka.  Lista jest znacznie 
dłuższa niż mieszkań. 

N iedawno miasto zakończyło budo-
wę dwóch bloków komunalnych 

przy ul. Kochanowskiego w Otwocku. 
Lokale są własnością miasta i nie mają 
wysokiego standardu, ale przyciąga-
ją mieszkańców niskimi opłatami za 
wynajem. Dlatego lista oczekujących 
na przydział mieszkań w budynkach 
komunalnych i socjalnych od wielu lat 
jest długa. Otwocki ratusz podkreśla, 
że przydziałem lokali zajmuje się miej-
ska komisja zdrowia i spraw społecz-

nych, a prezydent zatwierdza decyzje 
na jej rekomendację. Część z tych osób 
wprowadzi się właśnie na ul. Kocha-
nowskiego, gdzie zamieszka 70 rodzin, 

które znalazły się w trudnej sytuacji  
życiowej.

\\\   To nie pierwsze lokale
– Pierwsze rodziny odebrały klu-

cze do nowych mieszkań w lutym, w 
obecności prezydenta i przedstawicie-
li miasta. Dla wielu lokatorów był to 
wzruszający moment po latach ocze-
kiwania na lepsze warunki – wyjaśnia 
Urząd Miasta Otwock.

Prezydent Otwocka Jarosław 
Margielski podkreśla, że po niemal 20 
latach miasto rozpoczęło rozbudowę 
zasobów mieszkaniowych. Pierwszym 
krokiem była inwestycja przy ul. Ko-
chanowskiego, a kolejnym – trwająca 
budowa mieszkań komunalnych przy 
ul. Sikorskiego na Ługach.

\\\   Plac zabaw i monitoring
Jak informowaliśmy w lutym, przy 

ul. Kochanowskiego powstały dwa 

czterokondygnacyjne budynki, wykoń-
czone elementami stylu świdermajer, 
podkreślające lokalny charakter Otwo-
cka. To mieszkania o powierzchni od 25 
do 46,81 m², w tym także lokale przy-
stosowane dla osób z niepełnospraw-
nościami. – Wszystkie zostały wykoń-
czone z tzw. białym montażem, czyli 
gotową łazienką i częściowo kuchnią, 
położonymi podłogami i zrobioną elek-
tryką, dzięki czemu lokatorzy mogą od 
razu się do nich wprowadzić – podkre-
śla otwocki urząd. I dodaje, że teren jest 
ogrodzony, wyposażony w monitoring, 
ozdobne oświetlenie, parkingi oraz plac 
zabaw z karuzelą dla dzieci z niepełno-
sprawnościami. Wkrótce dostępne bę-
dą również komórki lokatorskie. Koszt 
budowy 70 mieszkań komunalnych 
przy ul. Kochanowskiego to 19,8 mln 
zł, z czego większość kwoty pochodziła 
z rządowego dofinansowania. 

Agnieszka Jaskulska

70 rodzin otrzymało klucze
\\\ OTWOCK 

Nic tak nie łączy pokoleń 
jak ponadczasowa muzyka! 
Podczas spektaklu usłyszymy 
utwory, które towarzyszyły 
Polakom w kluczowych 
momentach historii. 
Gdzie odebrać bezpłatne 
wejściówki?

T o będzie niezwykłe widowisko 
muzyczno-teatralne pt. „Było 

(nie) minęło!” w reżyserii Mateusza 

Łukaszewicza. Całe przedstawienie to 
dzieło młodych, utalentowanych lice-
alistów i studentów, którzy z pasją i 
zaangażowaniem stworzyli scenariusz 
oraz oprawę artystyczną. To oni wpro-
wadzają nas w klimat dawnych lat, od-
dając hołd twórczości, która przez lata 
kształtowała wrażliwość Polaków.

Podczas spektaklu widzowie odbę-
dą podróż w czasie – od dwudziestole-
cia międzywojennego aż po koniec XX 
wieku. Usłyszą utwory, które towarzy-
szyły Polakom w kluczowych momen-
tach historii: w latach wojennych, w 
czasach PRL-u, w realiach stanu wojen-
nego i okresie późniejszych przemian. 
Będzie można doświadczyć niezwykłej 
siły polskiej piosenki – nie zawsze ra-
dosnej i skocznej, ale zawsze oddającej 
ducha epoki. Darmowe wejściówki na 
spektakl są dostępne w sekretariacie 
PMDK (liczba miejsc jest ograniczona).

Powiatowy Młodzieżowy Dom Kul-
tury ul. Poniatowskiego 10 w Otwocku

Piątek, 11 kwietnia godz. 18:00
Sobota, 12 kwietnia godz. 15:00 i 

18:00
W planach także spektakle pod ko-

niec maja i w czerwcu!
Agnieszka Jaskulska

Widowisko, które łączy 
pokolenia
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Przy ul. Kochanowskiego powstały dwa czterokondygnacyjne budynki

Lokale nie mają wysokiego standardu, 
ale przyciągają niskimi opłatami  
za wynajem
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Ich obecność wywołała spore zaintere-
sowanie, ale także obawy o bezpieczeń-
stwo – jeżozwierze, choć nieagresywne, 
w sytuacji stresowej mogą bronić się 
długimi kolcami.

W akcję poszukiwawczą zaanga-
żowali się wolontariusze z organiza-

cji SRS Animal Rescue oraz Wydział 
Ochrony Środowiska Gminy Celesty-
nów. Poszukiwania prowadzone były 
z wykorzystaniem nowoczesnych 
narzędzi – dronów termowizyjnych 
i fotopułapek. Jak się okazało, zwie-
rzęta uciekły z prywatnej hodowli. 
Jeden z jeżozwierzy sam wrócił do 
właściciela, a drugi został bezpiecznie  
odłowiony.

\\\   Jeżozwierze  
wróciły do domu

W czwartek (20 marca) po połu-
dniu wolontariusze SRS Animal Rescue 
poinformowali: 

– Po kilku dniach intensywnych po-
szukiwań możemy oficjalnie ogłosić, 
że oba jeżozwierze, które niespodzie-
wanie wyruszyły na przygodę, wróciły 

już do swojego właściciela! Jeden z nich 
samodzielnie odnalazł drogę do domu, 
a drugi został bezpiecznie odłowiony. 
Tym samym zakończyła się akcja po-

szukiwawcza. Dziękujemy wszystkim 
za czujność, pomoc i wsparcie! – pod-
kreśla Animal Rescue. Dziękujemy 
wszystkim mieszkańcom za czujność i 

wsparcie – poinformowali wolontariu-
sze SRS Animal Rescue.

Choć sprawa zakończyła się szczęś-
liwie, przypomniano o ostrożności – 
nie należy samodzielnie podchodzić 

do dzikich lub egzotycznych zwierząt. 
W przypadku zauważenia nietypowych 
osobników najlepiej niezwłocznie po-
informować odpowiednie służby.

Agnieszka Jaskulska

Szczęśliwy finał poszukiwań dwóch jeżozwierzy 
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Poszukiwania 
prowadzone były 
z wykorzystaniem 

nowoczesnych narzędzi  
– dronów termowizyjnych  

i fotopułapek
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Jezdnia graniczyła z ogrodzeniem po-
sesji, które było zarośnięte tujami, co 
kompletnie ograniczało widoczność 
– kierowcy, piesi i rowerzyści dostrze-
gali się dopiero w ostatniej chwili, czyli 
na pasach. Przez ograniczoną widocz-
ność dochodziło tu do wielu wymuszeń 
pierwszeństwa, potrąceń, a nawet 
awantur.

\\\   Słupki poprawiły  
bezpieczeństwo

Sytuacje pogarszały samochody, 
które były zaparkowane tuż przy skrzy-
żowaniu. W ostatnich latach Zarząd 
Dróg Powiatowych ustawił tam słupki, 
co nieco poprawiło bezpieczeństwo, 
ale nie widoczność. – Kierowcy wyjeż-
dżający z ul. Szkolnej w ul. Przewoską, 
zwłaszcza w dni bazarowe, znajdowali 

się w ryzykownych sytuacjach – wjeż-
dżając samochodem na pasy, nie mieli 
pewności, czy zza rogu nagle nie wyłoni 
się pieszy lub rowerzysta – podkreśla 
prezydent Otwocka Jarosław Margiel-
ski. I przyznaje, że w tym feralnym 
miejscu rzeczywiście istniała skompli-
kowana sytuacja prawno-techniczna, 
ale ostatecznie znalazło się rozwiąza-
nie.

\\\   Zebry do przesunięcia
Właśnie rozpoczęła się moderni-

zacja skrzyżowania. Zostanie zrobiony 
nowy chodnik, jezdnia oraz przejście 
dla pieszych i rowerzystów. Zakres 
przebudowy obejmuje m.in.:

• budowę nowego chodnika o sze-
rokości 2 m z kostki betonowej na dłu-

gości około 50 m, wraz z krawężnikiem 
i obrzeżami,

• przesunięcie przejścia dla pie-
szych na ul. Szkolnej o 5 m dalej od 
skrzyżowania,

• zmianę geometrii skrzyżowania 
poprzez wykonanie nowych łuków z 
krawężnika o promieniu 6 m oraz prze-
budowę ciągu pieszo-rowerowego na 
ul. Przewoskiej,

• zagospodarowanie pobocza i te-
renów zielonych.

Dzięki tym zmianom miejsce to 
stanie się znacznie bardziej bezpiecz-
ne, poprawi się estetyka przestrzeni, a 
ruch pojazdów, pieszych i rowerzystów 
będzie bardziej płynny. 

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

\\\ KARCZEW 

Nowoczesna hala sportowa 
powstanie przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym  
w Otwocku Wielkim.  
To inwestycja, na którą  
od lat czekali uczniowie  
i mieszkańcy.  

W Otwocku Wielkim, przy tamtej-
szym Zespole Szkolno-Przed-

szkolnym, niebawem ruszy długo 
wyczekiwana inwestycja – budowa 
nowoczesnej hali sportowej. Umowę 
z wykonawcą podpisano 13 marca, a 
finał prac przewidziano na lipiec 2026 
roku.

Nowa hala sportowa będzie miała 
nowoczesną, dwuspadową konstruk-
cję, zostanie wyposażona w zaplecze 
szatniowo-sanitarne oraz połączona 
ze szkołą specjalnym łącznikiem. Pro-
jekt zakłada także pełne wyposażenie 
obiektu w niezbędny sprzęt, który 
umożliwi uczniom komfortowe i efek-
tywne korzystanie z nowej przestrzeni.

Za realizację zadania odpowiada 
firma Grimar Sp. z o.o. z siedzibą w 

Katowicach. Prace prowadzone będą 
w formule „zaprojektuj i wybuduj”, co 
oznacza, że wykonawca przygotuje za-
równo dokumentację projektową, jak i 
zrealizuje cały proces budowlany. Koszt 
inwestycji, to 6 752 700 zł, z czego 1 
419 376 zł pochodzi z pozyskanego 
przez gminę dofinansowania.

\\\   Miejsce sportu  
i wspólnych sukcesów

– Z niecierpliwością czekam na roz-
poczęcie budowy! Nowa hala to będzie 

nie tylko miejsce do uprawiania sportu, 
ale także przestrzeń, która zbliży ucz-
niów do wspólnych sukcesów i aktyw-
nego stylu życia – napisał w mediach 
społecznościowych burmistrz Michał 
Rudzki.

– Budowa hali w Otwocku Wielkim 
to krok w stronę poprawy infrastruktu-
ry sportowej w gminie Karczew i inwe-
stycja w zdrowie oraz rozwój młodego 
pokolenia – podsumowuje włodarz.

Agnieszka Deja

Bezpieczniej na Szkolnej  
i Przewoskiej

Hala z prawdziwego 
zdarzenia już za rok!

\\\ SOBIENIE-JEZIORY 

Urząd Gminy Sobienie-Jeziory  
wprowadził istotne  
zmiany w zakresie 
 doręczania korespondencji  
do mieszkańców. Od marca  
tego roku przesyłki  
dla mieszkańców gminy 
dostarczane są przez kuriera 
zatrudnionego w Urzędzie.

Z miany te mają na celu usprawnie-
nie procesu doręczeń oraz popra-

wę komunikacji. Kurier zatrudniony w 
Urzędzie Gminy dostarcza korespon-
dencję bezpośrednio do mieszkańców 
gminy. 

– W przypadku, kiedy nie ma moż-
liwości doręczenia pisma adresatowi 
pod wskazanym adresem, kurier zo-
stawia w skrzynce odbiorcy zawia-
domienie (tzw. awizo) z informacją o 
możliwości jego odbioru w terminie 
14 dni w Urzędzie Gminy Sobienie-
-Jeziory, budynek A, I piętro pokój 
nr 7 (sekretariat) – informuje urząd  
gminy.

Jeśli adresat nie zgłosi się po odbiór 
w tym czasie, doręczenie uznaje się za 
dokonane z upływem ostatniego dnia 
terminu, a pismo zostaje pozostawione 
w aktach sprawy.

\\\   Wskazówki  
dla mieszkańców

Urzędnicy apelują do mieszkań-
ców, aby zgłaszali się po odbiór awi-
zowanej korespondencji najwcześniej 
drugiego dnia roboczego po otrzyma-
niu zawiadomienia. Dzięki temu, za-
równo mieszkańcy, jak i pracownicy 

Urzędu będą mogli usprawnić proces 
doręczeń.

Pod wpisem w mediach społecz-
nościowych pojawiły się także komen-
tarze mieszkańców.

– W jakich godzinach będzie pra-
cował kurier? Co z osobami, które pra-
cują poza gminą i nie mają możliwości 
odebrania pisma w godzinach pracy 
urzędu? Czy zostanie wprowadzony 
dzień, w którym urząd będzie pracował 
dłużej? – zapytała pani Klaudia.

Na jej wątpliwości odpowiedział 
wójt, Kamil Choim.

– Urząd pracuje dłużej w każdy 
poniedziałek. Wyszliśmy naprzeciw 
mieszkańcom ze względu na duże 
zmiany w Poczcie Polskiej. Ta forma 
działa już od początku marca i faktycz-
nie sprawdza się. Poczta również dzia-
łała w określonym czasie. Oczywiście 
chodzi tu tylko o korespondencję z UG 
do mieszkańców na terenie naszej Gmi-
ny Sobienie-Jeziory. Prosimy również 
o wyrozumiałość ponieważ również 
my uczymy się tego systemu na żywym 
organizmie – napisał wójt.

Agnieszka Deja

Listonosz z urzędu
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Za realizację zadania odpowiada firma Grimar Sp. z o.o.  
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\\\ KARCZEW 

Gmina Karczew szuka 
wykonawcy skweru u zbiegu 
ul. Wiślanej i Chłopickiego 
pamięci 77. pomordowanych 
Romów. 

K arczewski urząd planuje odświe-
żyć skwer u zbiegu ul. Wiślanej i 

Chłopickiego. Trwa procedura wyło-
nienia wykonawcy rewitalizacji placu 
przy jednym z głównych wjazdów do 
Karczewa.

– W naszym założeniu, od samego 
początku było to, by skwer posiadał nie 
tylko walory historyczne, ale również 
estetyczno-turystyczne, ponieważ w 
tamtej okolicy pojawia się wielu tury-
stów zarówno pieszych jak i rowerzy-
stów – napisał w mediach społecznoś-
ciowych Burmistrz Gminy Karczew, 
Michał Rudzki.

\\\   Pamięć o tragicznych  
wydarzeniach

Na skwerze stanie pamiątkowa 
tablica. Będzie ona upamiętniać 77 
osoby pochodzenia romskiego, które 
zostały zamordowane w Karczewie.

– Tabor cygański w okresie mię-
dzywojennym przyjeżdżał na zimo-
wisko do wsi Przewóz (obecnie część 
Karczewa) i wynajmował izby u miej-

scowych gospodarzy. Od 1939 roku 
Cyganie mieszkali w miejscowości 
przez trzy lata, ponieważ Niemcy za-
kazali Romom wędrówki. Życie lokalnej 
społeczności romskiej zakończyło się 
tragicznie 2 stycznia 1943 roku. Kilku 
żołnierzy niemieckich otoczyło wioskę 
i zaczęło wyciągać Cyganów z domostw 
na ulice. Kto stawiał opór, był od razu 
rozstrzeliwany; łącznie w trakcie egze-
kucji zabito 77 osób – przekazał bur-
mistrz Michał Rudzki.

\\\   Upamiętnienie  
z symbolami i zielenią

Na skwerze pojawią się także na-
sadzenia, a teren przed tablicą zostanie 
utwardzony. Gmina współpracuje przy 
tym zadaniu z Instytutem Pamięci Na-

rodowej, który sfinansuje sam pamiąt-
kową tablicę. Warto dodać, że tablicę 
udekoruje płaskorzeźba i krzyż, które 
wykonał Andrzej Laskus. 

– Dziękuję Społecznemu Komi-
tetowi upamiętniającemu zbrodnię 
hitlerowską na Romach w Karczewie 
2 stycznia 1943 roku na czele ze Zbi-
gniewem Grzanką i Krzysztofem Ka-
sprzakiem za determinację i walkę o 
upamiętnienie tych tragicznych wyda-
rzeń, jakie miały miejsce w przeszłości 
na naszym terenie. Jako burmistrz za-
wsze wspierałem i będę wspierał takie 
społeczne inicjatywy – podkreślił w 
mediach społecznościowych Michał 
Rudzki.

Agnieszka Deja

\\\ OTWOCK 

Stara pralka, nieużywany 
telefon, spalony toster? 
Mieszkańcy Otwocka będą 
mieli doskonałą okazję,  
by w ekologiczny sposób 
pozbyć się elektrośmieci. 
Kiedy i gdzie? 

W niedzielę (22 marca) w godzi-
nach 9:00–14:00 na parkingu 

w centrum Otwocka (ul. Andriollego 
przy Placu Niepodległości) odbędzie 
się miejska zbiórka elektrośmieci. 
Każdy, kto przyniesie zużyty sprzęt 
elektryczny i elektroniczny, otrzyma w 
zamian pakiet nasion łąki kwietnej. Na 
wszystkich, którzy zdecydują się oddać 
niepotrzebne urządzenia, będzie czekał 
specjalnie przygotowany kontener. Or-
ganizatorzy akcji podkreślają, że liczba 
pakietów nasion jest ograniczona, a 
każdy uczestnik akcji może otrzymać 
jedno opakowanie. – Zużyte urządze-
nia zawierają wiele wartościowych 
surowców, które można odzyskać, pod 
warunkiem że trafią do odpowiednich 
punktów zbiórki. Dlatego miejskie ak-
cje takie jak ta to świetna okazja, by 
dbać o czystość naszego otoczenia i 
środowisko naturalne – wyjaśnia Ka-
tarzyna Sieradzka z Fundacji Odzyskaj 
Środowisko.

\\\   Dlaczego warto oddać  
elektrośmieci? 

Zużyty sprzęt elektryczny i elek-
troniczny zawiera szereg niebezpiecz-
nych substancji, które mogą stanowić 
zagrożenie dla zdrowia i środowiska. 
Trafiając do odpowiednich zakładów 
przetwarzania, elektroodpady pod-
dawane są recyklingowi, co pozwala 
na odzyskanie cennych surowców i 
ochronę zasobów naturalnych. – Dzię-
ki miejskiej zbiórce zużyty sprzęt trafi 
do profesjonalnych zakładów przetwa-
rzania, gdzie zostanie poddany recy-
klingowi – wyjaśnia Jakub Grzywacz, 
główny specjalista w Wydziale Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Otwocka. 

Prezydent Otwocka, Jarosław Mar-
gielski, zachęca mieszkańców do udzia-
łu w akcji: – Otwock chętnie wspiera 
takie proekologiczne inicjatywy. To do-
skonała okazja, by w odpowiedzialny 
sposób pozbyć się zalegającego sprzętu 
i jednocześnie przyczynić się do ochro-
ny środowiska – podkreśla.

\\\   Organizatorzy  
i partnerzy akcji 

Za organizację wydarzenia od-
powiadają: Fundacja Odzyskaj Śro-
dowisko, MB Recycling, organizacja 
odzysku AuraEko oraz Urząd Miasta  
Otwock. 

Agnieszka Jaskulska

Skwer pamięci Romów

Ekologiczna akcja z nagrodą
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Wizualizacja skweru
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To doskonała okazja, by w odpowiedzialny sposób pozbyć się zalegającego 
sprzętu

\\\ CELESTYNÓW 

Nielegalne wyrzucanie 
odpadów to wciąż 
powracający problem, który 
negatywnie wpływa na 
środowisko i estetykę powiatu 
otwockiego.

W lesie między Regutem a Laskiem 
ktoś porzucił dużą liczbę mate-

racy, choć można je bezpłatnie oddać 
do PSZOK. Trudno zrozumieć, dlacze-
go tego typu rzeczy wciąż trafiają do 
lasów.

– Problem dzikich wysypisk mimo 
wcześniejszych akcji porządkowych 
wciąż powraca. Apelujemy więc do 
mieszkańców, aby nie wyrzucać do la-
sów śmieci, rowów i innych odpadów. 
Dbajmy razem o czyste otoczenie!– 
podkreśla Urząd Gminy Celestynów. I 
dodaje, że niepokojące jest również po-
zostawianie ubrań obok kontenerów, 
zamiast je wrzucić do środka. – Jeśli po-
jemnik jest pełny, warto poczekać lub 
przywieźć odzież do PSZOK. Od 1 stycz-

nia 2025 roku zużyte ubrania, buty i 
tekstylia nie mogą trafiać do odpadów 
zmieszanych – należy je dostarczyć do 
punktu selektywnej zbiórki – zaznacza 
urząd gminy.

Agnieszka Jaskulska

Sterta materacy
w lesie
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Gmina prowadzi akcje likwidacji  
dzikich wysypisk

\\\ POWIAT 

Turystyka rowerowa staje się 
coraz popularniejsza. Niestety 
jednak przewóz rowerów  
w komunikacji lokalnej nadal 
bywa problematyczny.

J leJednoślady można przewozić w 
pociągach SKM i KM, a także w auto-

busach ZTM – o ile jest miejsce. Prywat-
ni przewoźnicy często nie przewidują 
takiej możliwości lub pobierają dodat-
kowe opłaty.

Bezpłatna linia W1, kursująca z 
centrum Otwocka na Wilanów (metro 
Imielin), teoretycznie powinna umoż-
liwiać przewóz rowerów, zwłaszcza 
że obsługujące ją autobusy są duże i 
niskopodłogowe, podobne do tych 
używanych przez ZTM, a jednak nie 
można. Urząd Miasta Otwock tłumaczy, 

że obecnie regulamin nie przewidu-
je przewozu rowerów, ale planowane 
zmiany w przyszłości mają to umoż-
liwić.

W naszej ankiecie zapytaliśmy Czy-
telników o to, czy w otwockiej komuni-
kacji i powiatowych liniach powinien 
być możliwy przewóz rowerów?

W przeprowadzonej od 5 lutego do 
6 marca ankiecie oddano 339 głosów. 
Za wprowadzeniem takiej opcji opo-
wiedziało się 40% uczestników, uzna-
jąc ją za istotną dla rozwoju lokalnej 
turystyki rowerowej, a 26% poparło 

przewóz rowerów, ale tylko w okre-
ślonych godzinach. Przeciwnicy zmian 
to 33% głosujących. Wyniki pokazują, 
że większość mieszkańców dostrzega 
potrzebę wprowadzenia takich rozwią-
zań, choć opinie są podzielone co do ich 
zakresu i warunków.

Agnieszka Jaskulska

Wyniki naszej ankiety 
„rowerowej”

Na razie linią W1 nie można transportować roweru, ale ma się to zmienić
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JEŚLI CHCESZ Z NAMI PRACOWAĆ – PRZYSTĄP DO DZIAŁANIA!
Informacje dotyczące procedury kwalifikacyjnej dostępne są na stronie  

internetowej Komendy Stołecznej Policji oraz na portalu policja.pl  
w zakładce „Praca w Policji”, w siedzibie Sekcji ds. Doboru Wydziału Kadr  

Komendy Stołecznej Policji, al. „Solidarności” 126 w Warszawie,  
tel.: +48 47 723 24 49, +48 47 723 24 51, +48 47 723 24 53, +48 47 723 24 59, 

e-mail: dobor@ksp.policja.gov.pl
Dokumenty można składać online za pomocą platformy e-puap  

oraz osobiście w siedzibie Komendy Powiatowej Policji w Otwocku  
ul. Pułaskiego 7a w Otwocku.

\\\ OTWOCK 

Ulica Kołłątaja jest praktycznie 
nieprzejezdna. Zajrzeliśmy  
na plac budowy dwóch rond, 
by sprawdzić, kiedy sytuacja 
się poprawi.

Ulica Kołłątaja to jedna z głównych 
tras wylotowych z Otwocka, która 

obecnie jest nieprzejezdna z powodu 
dwóch prowadzonych inwestycji reali-
zowanych przez Starostwo Powiatowe 
w Otwocku.

\\\   Modernizacja drogi  
w kierunku Józefowa

Niedawno informowaliśmy o 
modernizacji fragmentu ul. Kołłątaja 
– od ul. Majowej do mostu na rzece 
Świder w kierunku Józefowa. Wyko-
nawca przebudował skrzyżowanie i 
nowe wjazdy w ul. Jasną i ul. Zacisz-
ną. Obie ulice są rozdzielone małym 
chodnikiem, gdzie docelowo powstanie 

oznakowane przejście dla pieszych. Po 
przebudowie na skrzyżowaniu ul. Koł-
łątaja i ul. Majowej – nie będzie ronda 
– nadal będą obowiązywały światła. W 
ramach inwestycji zostanie zamonto-
wana nowoczesna sygnalizacja świet-
lna. Starostwo zapowiadało, że inwe-
stycja rozpoczęta pod koniec 2024 roku 
zakończy się do końca marca br., jednak 
prawdopodobnie prace się przedłużą.

\\\   Budowa dwóch rond
Pod koniec stycznia br. rozpoczęła 

się przebudowa skrzyżowania ul. Koł-
łątaja z ul. Świderską w Otwocku, w 
pobliżu Domu Rzemiosła, gdzie – jak 
niedawno informowaliśmy – prywat-
ny inwestor rozpoczął przygotowania 
do budowy supermarketu (zburzono 
m.in budynek handlowo-usługowy po-
między bankiem i Cechem). Tuż obok 
Starostwo Powiatowe prowadzi prze-

budowę skrzyżowania ul. Kołłątaja i 
ul. Świderskiej, która całkowicie zmieni 
układ komunikacyjny w tym rejonie. 
Powstaną dwa ronda: jedno na skrzy-
żowaniu ul. Kołłątaja z ul. Staszica, na 
wysokości galerii handlowej, drugie na 
ul. Świderskiej, przy Cechu, w kierunku 
ul. Szkolnej. Inwestycja obejmuje tak-
że budowę nowych chodników, ścieżki 
pieszo-rowerowej, zjazdów na posesje, 
systemu odwodnienia oraz nowoczes-
nego oświetlenia. Obecnie trwają ro-
boty ziemne i całe skrzyżowanie jest 
rozkopane. W ramach inwestycji zli-
kwidowano ogrodzenia od strony Do-
mu Rzemiosła, a także wycięto krzywy 
i drzewa, które kolidowały z planowaną 
budową ronda. Zakończenie prac pla-
nowane jest na przełom maja i czerwca.

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

\\\ POWIAT 

W Państwowej Straży Pożarnej 
w Otwocku nastąpiła istotna 
zmiana kadrowa. Nowym 
zastępcą komendanta został 
st. kpt. Maciej Łodygowski.

Ł odygowski od kilku lat był także 
rzecznikiem prasowym otwockiej 

straży pożarnej. Oficjalne powołanie 
nastąpiło 14 marca, kiedy to zastępca 
mazowieckiego komendanta woje-
wódzkiego, st. bryg. Maciej Bieńczyk, 
wręczył mu akt nominacji na nowe 
stanowisko. Podczas uroczystości 
wręczenia nominacji w siedzibie ko-
mendy powiatowej odbyła się zbiór-
ka funkcjonariuszy i pracowników 
cywilnych. Komendant powiatowy, st. 
bryg. Michał Gigoła, podkreślił wysokie 
kompetencje operacyjne i organizacyj-
ne nowego zastępcy oraz jego wielo-
letnie doświadczenie w strukturach  
PSP.

\\\   Za kapitana  
Grzegorza Trzeciaka

W swoim przemówieniu st. kpt. 
Maciej Łodygowski podziękował za 
okazane mu zaufanie i wyraził goto-
wość do pełnienia nowych obowiąz-
ków na rzecz bezpieczeństwa miesz-
kańców powiatu otwockiego. Jego 
nominacja oznacza kontynuację sku-

tecznej strategii zarządzania w lokalnej 
jednostce PSP.

St. kpt. Maciej Łodygowski objął 
stanowisko zastępcy komendanta po-
wiatowego PSP, zastępując kpt. Grzego-
rza Trzeciaka, który w lutym, po ponad 
trzydziestu latach służby, przeszedł na 
zasłużoną emeryturę.

Agnieszka Jaskulska

Nowe dwa ronda 
i sygnalizacja świetlna

Zmiana zastępcy komendanta

Na ul. Kołłątaja są realizowane dwie duże inwestycje

Nowym zastępcą komendanta straży pożarnej został st. kpt. Maciej Łodygowski
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OGŁOSZENIE
Zgodnie z art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. 

z 2024 r., poz. 1465 z późn. zm.) WÓJT GMINY KOŁBIEL informuje, że Zarządzeniem nr 37/2025 z dnia 
19 marca 2025 r.  oraz Zarządzeniem nr 39/2025 z dnia 19 marca 2025 r. zostały podane do publicznej 
wiadomości wykazy nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkowników wieczystych. Wykazy zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Kołbiel 
na okres 21 dni oraz na stronie kolbiel.biuletyn.net.  

OGŁOSZENIE
Zgodnie z art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. 

z 2024 r., poz. 1465 z późn. zm.) WÓJT GMINY KOŁBIEL informuje, że Zarządzeniem nr 38/2025 z dnia 
19 marca 2025 r. został podany do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonych 
do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Wykaz został wywieszony na tablicy 
ogłoszeń w Urzędzie Gminy Kołbiel na okres 21 dni oraz na stronie kolbiel.biuletyn.net.  

Na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce  
nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 1145z późn. zm.)

Wójt Gminy Celestynów
informuje, iż na stronie internetowej tutejszego urzędu oraz w siedzibie Urzędu  
Gminy w Celestynowie przy ul. Reguckiej 3 został podany do publicznej wiadomości  
na okres 21 dni (tj. od dnia 21.03.2025 r. do dnia 11.04.2025 r.) wykaz nr 2/2025  

dotyczący nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Celestynów, stanowiącej własność 
gminy Celestynów,  przeznaczonej do oddania w dzierżawę na czas oznaczony.

Wójt Gminy Celestynów

 DAM PRACĘ 

 Pracownik produkcji, obsługa linii  
do wytwarzania zapraw budowlanych. 
Obowiązki: Obsługa linii produkcyjnej. 
Pakowanie wyrobów. Prace porządkowe. 
Obsługa maszyn produkcyjnych.  
Przygotowanie surowców/materiałów  
do produkcji. Dbanie o porządek  
na stanowisku pracy. Prace pomocnicze 
przy produkcji. Przestrzeganie zasad BHP. 
Kontrola wizualna jakości produktu.  
Wymagania: Uprawnienia na wózek  
widłowy Umiejętność pracy w zespole. 
Zaangażowanie i chęć do pracy.  
Sprawność fizyczna. Sumienność  
i dokładność. Mile widziane  
doświadczenie na produkcji.  
Brak przeciwwskazań do pracy fizycznej. 
Zdolności manualne. Skrupulatność.  
CV: produkcja01@bautech.pl., tel. 
501860068

 Firma działająca na rynku od 2001 roku 
realizująca prace budowlano- 
-wykończeniowe poszukuje do pracy  
na obiektach komercyjnych:  
samodzielnych pracowników  
budowlanych oraz ekipy zorganizowane  
Praca za terenie całej Polski. Prace  
ogólnobudowlane, instalacyjne,  
wykończeniowe. Oferujemy:  
Atrakcyjne wynagrodzenie Ciekawe  
projekty do realizacji Wybór umowy: 
umowa o pracę/umowa zlecenie/umowa 
B2B Zgłoszenia proszę wysyłać na adres 
firmy: biuro@multi-serwis.eu  
nr kontaktowy +48 509 793 735 

 Do przyuczenia zawodu pomocników, 
lub elektromonterów z uprawnieniami. 
Do pracy przy wykopach  
kablowych i budowie przyłączy  
elektroenergetycznych. Praca na terenie 
pow. piaseczyński, bez delegacji.  
Wymagania: prawo jazdy kat B.  
Mile widziane, lecz niekonieczne: 
uprawnienia SEP PPN tel. 660-939-117  

 Zatrudnię emeryta/rencistę do pracy 
serwisowej na terenie Warszawy i okolic. 
Forma zatrudnienia do ustalenia.  
Auto służ. do dyspozycji 24/7.  
Kontakt : Telefon 512208410 ,  
email: biuro@marco2.pl

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395 

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E na HDS 
Atrakcyjne warunki pracy i płacy.  
tel. 501 455 944

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36           

KUPIĘ 

 Antyki, Szkło Kolorowe, Obrazy,  
Porcelanę, Militaria, Biżuterię PRL-u,  
Figurki, Rzeźby, Ozdoby Choinkowe,  
Monety, Medale, Kolekcje, Pikasiaki, 
Grzegorz, 697 033 983

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418            

SPRZEDAM

 Przyczepka rowerowa podwójna 
3w1/2dzieci/2pieski, podwójny wózek, 
fabrycznie nowy nieużywany,  
sprzedam albo zamienię na 1 osobowy  
o 3 funkcjach, 22 2511553      

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli  
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK 
BUDOWY, tel. 695 451 655

 Zapraszamy do nowego warsztatu  
samochodowego, ul. Pokojowa 14,  
Otwock, tel. 724770068 

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Kuchnie, szafy, garderoby, meble  
na wymiar, cięcie na CNC drewno, MDF, 
plexi, tel. 501020572 

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, 
 REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów, tapi-
cerki meblowej i samochodowej, mycie 
okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy,  
tarasy tel. 791 549 007

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501700315

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Cyklinowanie, Parkiety 502514388

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe i modernizujemy 
istniejące instalacje. Tel. 608 030 808 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Ogrodzenia, tel. 504 008 309

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758

 Wycinka drzew tel. 505 591 721

 Dachy, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 BRUKARSTWO, TARASY, GWARANCJA, 
tel. 504 008 309

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

 Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998    

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Lokal 32 m2 ul. Młynarska 17  
w Piasecznie do wynajęcia. 504212677  

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

ZDROWIE 

 PROTEZY ZĘBOWE.  
Naprawa. Piaseczno i okolice. 
Tel.: 502 031 221

RÓŻNE 

 Oddam ziemię na podniesienie terenu 
z możliwością transportu. Piaseczno  
i okolice. tel. 602-236-691 

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  
Kubara Lamina), 515273148, 506264111   

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ POWIAT 

W najbliższych latach 
samorządy chcą wprowadzić 
zakaz palenia węglem  
w podwarszawskich 
powiatach.

A by przygotować mieszkańców na 
nadchodzące zmiany, samorządy 

Mazowsza i Warszawy, Stowarzysze-
nie Metropolia Warszawa oraz Polski 
Alarm Smogowy podejmują wspólną 
inicjatywę. W ramach tej współpracy 
będą wspierać lokalne samorządy i pro-
wadzić działania edukacyjne.

– Od 2028 roku w powiatach wo-
kół Warszawy ma zacząć obowiązywać 
zakaz spalania węgla - informuje Marta 
Milewska, rzeczniczka prasowa Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Ma-
zowieckiego.

\\\   Kogo będzie  
dotyczył zakaz?

Zakaz ma objąć m.in. powiat otwo-
cki, miński, piaseczyński, warszawski 
zachodni oraz wołomiński. Oznacza to, 
że mieszkańcy, którzy nadal korzysta-
ją z kotłów węglowych, będą musieli 
przejść na inne źródła ogrzewania, ta-
kie jak gaz, pompy ciepła czy ogrzewa-
nie elektryczne.

\\\   Co to oznacza  
dla mieszkańców?

• Koszty wymiany źródeł ciepła – 
Wymiana pieców węglowych na bar-
dziej ekologiczne systemy wiąże się z 

wydatkami, ale można się spodziewać 
dotacji i programów wsparcia.

• Poprawa jakości powietrza – Po-
wiat otwocki zmaga się z problemem 
smogu, szczególnie w sezonie grzew-
czym. Eliminacja węgla może znacząco 
poprawić jakość powietrza i zdrowie 
mieszkańców.

• Dostępność alternatywnych źró-
deł ogrzewania – Nie wszędzie jest do-
stęp do sieci gazowej, co może sprawić, 
że mieszkańcy będą musieli wybierać 
droższe opcje, jak pompy ciepła.

• Wpływ na budżety domowe – 
Ogrzewanie gazem lub prądem jest 
często droższe niż węglem, co może 
wpłynąć na domowe finanse.

Nowoczesne źródła ogrzewania, 
takie jak gaz czy pompy ciepła, mogą 
być droższe w eksploatacji niż węgiel. 
Może to wpłynąć na budżet wielu 
rodzin, szczególnie jeśli ceny energii 
wzrosną. Nie wszędzie w powiecie ot-
wockim jest dostęp do gazu, a nie każdy 
budynek nadaje się do instalacji pompy 
ciepła. Dla części mieszkańców może 
to oznaczać konieczność wyboru droż-

szych rozwiązań, takich jak ogrzewanie 
elektryczne.

\\\   Kary za nieprzestrzeganie 
zakazu

Osoby, które po 2028 roku nadal 
będą palić węglem, mogą spodziewać 
się:
– Mandatu do 500 zł,
– Grzywny do 5.000 zł,
– Możliwych kontroli od straży miej-
skiej lub innych służb.

\\\   Poprawa jakości  
powietrza

Powiat otwocki zmaga się z prob-
lemem smogu, zwłaszcza zimą. Zakaz 
spalania węgla powinien poprawić 
jakość powietrza, co przełoży się na 
lepsze zdrowie mieszkańców – mniej 
chorób układu oddechowego i serco-
wo-naczyniowego.

Na naszej stronie www.przeglado-
twocki w zakładce „Ankiety” można 
zabrać głos w naszej ankiecie dotyczą-
cego zakazu.

Agnieszka Jaskulska

Ostatnie lata dla węgla

\\\ WIĄZOWNA 

Wiązowna oddała hołd 
bohaterowi, upamiętniając 
majora Józefa Janiszewskiego, 
oficera, który zginął w Katyniu. 

W niedzielę (16 marca) odbyła się 
uroczystość zasadzenia Dębu 

Pamięci oraz odsłonięcia tablicy po-
święconej majorowi Józefowi Kalasan-
temu Janiszewskiemu, który był ofiarą 
zbrodni katyńskiej.

\\\   Wzruszająca ceremonia
W uroczystości, zorganizowanej 

przez parafię pw. św. Wojciecha w 

Wiązownie oraz Stowarzyszenie Ro-
dzin im. bł. Mamy Róż, uczestniczyło 
wielu mieszkańców, przedstawicieli 
władz samorządowych, organizacji 
harcerskich oraz rodzina upamięt-
nionego oficera. Obchody rozpoczęły 
się mszą świętą o godzinie 13:00. Na-
stępnie zgromadzeni udali się na teren 
przykościelny, gdzie w milczeniu wy-
słuchali wojskowego sygnału „Cisza”, 
rozpoczynającego oficjalną ceremonię. 
Maciej Tryburcy, jeden z organizatorów 
wydarzenia, podkreślił w swoim prze-
mówieniu znaczenie pamięci o ofiarach 
totalitaryzmów. – Dziś przywracamy 
pamięć bohatera, który miał zostać wy-
mazany z historii. Dąb Pamięci stanie 

się symbolem naszej wdzięczności dla 
tych, którzy walczyli o wolność Polski 
– mówił Tryburcy. I podkreślił, że boha-
ter został symboliczne włączony do lo-
kalnej historii jako hołd dla jego ofiary.

Podczas ceremonii zabrzmiał 
również przejmujący wiersz Zbignie-
wa Herberta „Guziki”, który odczytała 
Adrianna Tryburcy. Jego słowa wstrząs-
nęły zgromadzonymi, przypominając 
o tragedii tysięcy polskich oficerów, 
którzy zginęli w Katyniu, Charkowie 
i Miednoje. Wśród zgromadzonych 
znalazły się osoby, dla których ta uro-
czystość miała wyjątkowe znaczenie. 
Obecność Andrzeja Melaka, prezesa 
Komitetu Katyńskiego, podkreśliła wa-
gę wydarzenia w kontekście narodowej 
pamięci o ofiarach zbrodni katyńskiej. 
W swoim wystąpieniu zaznaczył, że 
każda taka inicjatywa jest krokiem 
ku prawdzie historycznej, która przez 
dziesięciolecia była ukrywana.

\\\   Kim był bohater  
zamordowany w Katyniu

Major Janiszewski (ur. 1895 r.) był 
oficerem Wojska Polskiego, uczest-
nikiem walk Legionów Polskich oraz 

wojny polsko-bolszewickiej, za co od-
znaczono go Krzyżem Walecznych. Po 
wybuchu II wojny światowej dostał się 
do niewoli sowieckiej i został zamor-
dowany przez NKWD w Charkowie w 
1940 roku. Jego rodzina została depor-
towana w głąb ZSRR, lecz zdołała prze-
trwać i powrócić do Polski po wojnie.

\\\   Dąb Pamięci  
– symbol niezłomności

Kulminacyjnym momentem uro-
czystości było zasadzenie Dębu Pamięci 
oraz odsłonięcie pamiątkowej tablicy 
przez rodzinę majora Janiszewskiego. 

Akt ten został uroczyście pobłogosła-
wiony przez księdza proboszcza Prze-
mysława Maciosa, a towarzyszył mu 
wojskowy sygnał „Śpij kolego”. – Niech 
ten dąb rośnie ku niebu jako symbol 
naszej pamięci i wdzięczności. Pamięć 
o majorze Janiszewskim nie zginie, tak 
jak nie zginęła wolna Polska – pod-
sumował Maciej Tryburcy. Po zakoń-
czeniu oficjalnej części uroczystości 
uczestnicy udali się do Domu For-
macyjnego bł. Hanny Chrzanowskiej, 
gdzie czekał na nich poczęstunek oraz 
harcerskie ognisko z patriotycznym 
śpiewaniem.

Agnieszka Jaskulska

Dąb Pamięci dla majora Janiszewskiego
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\\\ OTWOCK 

W połowie marca 
funkcjonariusze otrzymali 
zgłoszenie o włamaniu  
do szafek ubraniowych  
w jednym ze szpitali  
w Otwocku.

W jednym ze szpitali w Otwocku 
doszło do nietypowego wła-

mania.
– Sprawca nie zainteresował się 

kosztownościami, a jego łupem padły 
wyłącznie ubrania. Na tym nie koniec, 
bo złodziej zdecydował się na ucieczkę 
również skradzionym rowerem – wy-
jaśniają policjanci z Komendy Powia-
towej Policji w Otwocku.

Dzielnicowi szybko ustalili tożsa-
mość rabusia i gdzie mieszka. – Okazał 
się nim 22-letni mieszkaniec powiatu 
otwockiego, dobrze znany funkcjona-
riuszom z wcześniejszych wykroczeń 
przeciwko mieniu – informuje otwocka 
komenda.

Policjanci zatrzymali sprawcę, a 
także odzyskali część skradzionych 
ubrań. Mężczyzna przyznał się do wi-
ny, tłumacząc swoje zachowanie wpły-
wem narkotyków. Twierdził, że środ-
ki odurzające odbierają mu zdrowy 
rozsądek i popychają na przestępczą 
ścieżkę. Teraz grozi mu kara nawet 10 
lat więzienia.

Jeśli ktoś z twoich bliskich zmaga 
się z uzależnieniem od narkotyków, 
pomoc można znaleźć w poradniach 
leczenia uzależnień, punktach konsul-
tacyjnych Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej oraz samorządowych. Wsparcie 
oferują także telefony zaufania: 032 
206 82 17 (Polskie Towarzystwo Za-
pobiegania Narkomanii) i 800 199 990 
(Ogólnopolski Telefon Zaufania Nar-
kotyki – Narkomania), gdzie można 
uzyskać informacje o leczeniu, prze-
pisach prawnych oraz wsparcie psy-
chologiczne. 

Rafał Marzec

Czego złodziej 
szukał w szpitalu?

Policja szybko ustaliła sprawcę  
kradzieży
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Pogoń za utrzymaniem  
w Józefowie, marsz do IV Ligi  
Mazura i niewiarygodny 
przebieg meczu Advitu. 
Zobaczcie, jak w ten weekend 
spisały się nasze kluby 
piłkarskie.

N iestety zła passa Józefovii Józefów 
trwa dalej. Piłkarze IV-ligowego 

zespołu tym razem ulegli silnej Mazovii 
Mińsk Mazowiecki. Mimo złego wyniku 
była szansa, żeby wywalczyć chociaż 
remis.

\\\   Walka, ale bez punktów
Kandydaci do awansu już w 13. mi-

nucie otworzyli wynik za sprawą bram-
ki Patryka Zycha. W drugiej połowie 
również nie trzeba było wiele czekać na 
gola, ponieważ niedługo po rozpoczę-
ciu napastnik Mazovii ustrzelił dublet, 
dokładając bramkę z rzutu karnego. 
Józefovia walczyła do końca i złapała 
kontakt dzięki trafieniu głową Bartosza 
Krasuskiego. W końcówce lepsi okazali 
się jednak gospodarze, podwyższając 
wynik na 4:1 – najpierw po bramce 
Michała Kuczałka, a następnie Michała 
Podpory.

– Pomimo takiego wyniku chciał-
bym pochwalić naszą drużynę, która 

pokazała charakter, determinację, 
ale również w pewnych momentach 
jakość. Pamiętam, jak wyglądał nasz 
mecz w tamtej rundzie, gdzie byliśmy 
tłem dla drużyny Mazovii. Cieszymy się 
z tego, że praca, którą wykonujemy na 
treningach, procentuje i nie załamuje-
my głów w dół, tylko patrzymy do przo-
du. Kolejny mecz w sobotę – wierzymy 
mocno, że będzie zwycięski, oprócz 
dobrych momentów dopiszemy punk-
ty do naszego dorobku – powiedział 
na pomeczowej konferencji prasowej 
trener Józefovii Arkadiusz Grzyb.

Przedostatnia w tabeli ekipa z Józe-
fowa w tym roku, choć miała dobre mo-
menty gry, nie zdobyła jeszcze nawet 1 
punktu. Najbliższy mecz ligowy, w któ-
rym rywalem będzie KTS Weszło War-
szawa, zaplanowany jest na sobotę na 

godzinę 14:00. Kibice na pewno wesprą 
swój zespół głośnym dopingiem.

\\\   Zabawa w Karczewie
Mazur Karczew udanie zrewanżo-

wał się drużynie z Promnej za porażkę 
0:6 z rundy jesiennej. W 18. kolejce V 
Ligi zawodnicy trenera Marcina Bro-
niszewskiego rozgromili rywali tym 
samym wynikiem.

Lider już w pierwszej odsłonie aż 
3 razy załadował piłkę do siatki prze-
ciwnika. Na listę strzelców wpisywali 
się kolejno Pawło Ksionz (dwukrot-
nie, w tym raz bezpośrednio z… rzutu 
rożnego) i z bliskiej odległości Kamil 
Waśniowski. Po zmianie stron duble-
tem popisał Wojciech Trochim, a dzieła 
zniszczenia dopełnił w 71. minucie Mi-
chał Bondara.

Mazur po prostu bawił się grą, a 
jego piłkarzom wychodziło tego dnia 
praktycznie wszystko. Awans do IV Ligi 
jest coraz bliżej.

Po porażce Ożarowianki Ożarów 
Mazowiecki z rezerwami Radomiaka 
Radom (1:2) przewaga nad przeciwni-
kami (tyle samo oczek co Ożarowian-
ka ma Energia Kozienice) wynosi już 5 
punktów. Ciekawe starcie zapowiada 
się w następny weekend.

29 marca o godzinie 12:00 w 
Chlebni Mazur zmierzy się z miejsco-
wym LKS-em. To zespół, któremu na 

ten moment bliżej jest do spadku niż do 
walki o czołowe lokaty – z dorobkiem 
21 punktów plasuje się na 10. pozycji. 
W rundzie jesiennej w Karczewie padł 
wynik 5:0 dla gospodarzy, więc, biorąc 
pod uwagę obecną formę obu zespo-
łów, niewykluczone, że i tym razem 
obejrzymy dużo bramek.

\\\   Rollercoaster na Okęciu
Niesamowity przebieg meczu w 

lidze okręgowej, w której walczący o 
wejście na wyższy poziom rozgryw-
kowy Advit Wiązowna zagrał w stoli-
cy z Okęciem. Rywale z Warszawy od 
pierwszego gwizdka sędziego ruszyli 
ostro do ataku i to oni byli lepszym ze-
społem przez pierwsze 45 minut. W 26. 

minucie zmagań gola strzelił Piotr Żuk, 
a jakiś czas później wynik podwyższył 
Jan Bujak. W szatni Advitu padły mocne 
słowa i kolejna część starcia wyglądała 
już inaczej.

W 54. minucie Wiązowna złapa-
ła kontakt dzięki bramce Piotra Bąka, 
któremu asystował Filip Prochowski. 
Mimo ataków obu drużyn na tablicy 
świetlnej dalej było 2:1. Wszystko zmie-
niło się w doliczonym czasie meczu, 
kiedy do remisu doprowadził Grzegorz 
Witan. Po szalonym spotkaniu Advit 
podzielił się punktami z Okęciem.

Następna okazja, aby zobaczyć w 
akcji 3. zespół w okręgówce, już w tę so-
botę o godzinie 14:00. Przeciwnikiem 
UKS Orły Zielonka.            Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu
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Remis rzutem na taśmę

Druga połowa należała do Advitu


